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A Közművelődési és Foglalkoztatási Program  
megvalósításai és eredményei a megyékben

Fajó AttilaFajó Attila

Ismét virágzó a kulturális élet 
Nagybánhegyesen

Nagybánhegyes Békés megye 
déli részén helyezkedik el, az itt 
élők főként mezőgazdaságból él-
nek, ezen belül legtöbben papri-
katermesztéssel foglalkoznak. Az 
1500 fő alatti település lakosságát 
igencsak megviselte a pandémiás 
időszak, ám a település közmű-
velődési asszisztense újból élettel 
töltötte meg a település közösségi 
színterét, újszerű és kreatív ötletei-
vel. Új kezdeményezéseket indított 
el, illetve segítette a helyi közössé-
gek működését és újak megalaku-
lását is generálta. Farkas Sándor, 
Nagybánhegyes polgármestere nyi-
latkozott az elmúlt év változásairól.

F. A.: Hogyan szereztek tudomást 
a Közművelődési Foglalkoztatási és 
Képzési Program indulásáról?

F. S.: Ha jól emlékszem e-mail 
formájában értesültünk először a 
program indulásáról és az általa 
nyújtott lehetőségekről. Nem volt 
még akkor megfelelő szakmai kép-
zettséggel rendelkező szakembe-
rünk az intézményben. Így találko-
zott a Program nyújtotta segítség, 
a nálunk jelentkező szükséggel.

F. A.: Milyen indíttatásból csat-
lakoztak a programhoz?

F. S.: Hiányzott a település köz-
művelődési területén egy olyan 
hozzáértő személy, akinek a hat-
hatós támogatásával új lendületet 
nyerhetett volna a kulturális és 
közösségi élet itt Nagybánhegye-
sen. Adta magát az alkalom, hogy 
éljünk a felkínált jóval.

F. A.: Hogyan esett a választás a 
jelenlegi közművelődési asszisztens-
re? (Csuka Sándorné, közművelő-
dési szakember)

F. S.: Szerencsés helyzetben 
voltunk, mert a kolléganőt a pol-
gármesteri hivatalban nyújtott 
teljesítménye alapján precíznek és 

pontosnak ismertük meg. Nyugodt 
szívvel lehetett rábízni ezt a terü-
letet. Nem ijedt meg az idetartozó 
rendezvényszervezési munkától 
sem, van hozzá affinitása.

F. A.: Milyen közművelődési fo-
lyamatok indultak el a településen 
az utóbbi egy évben – a Program 
ideje alatt?

F. S.: A kolléganő életet vitt a kö-
zösségi színtér működésébe, a  kis 
közösségekbe. Váljon ez az ő dicsé-
retére, de köszönhető ez a Nemzeti 
Művelődési Intézetnek is. Küszköd-
tünk azért mi is a pandémia adta ki-
hívásokkal. De újszerű módon nyílt 
kiállítás helyi festők munkáiból, ez 
rendkívül népszerű volt a nagybán-
hegyesiek körében. Folyamatosan 
alakulnak a kiscsoportok, ahol kor-
osztálynak megfelelően mindenki-
nek van lehetősége művelődni és 
közben kellemesen éreznie magát.

F. A.: Volt-e olyan konkrét ese-
mény, előnyös helyzet, amibe a 
program kapcsán kerülhetett a te-
lepülés?

F. S.: Sokat jelentett nekünk 
a „kistelepülési önkormányzati 

rendezvények támogatása” című 
pályázat révén a kapott anyagi tá-
mogatás. Bizony kistelepülés lévén 
meg kell gondolnunk mit, mire 
költünk, így jóidőben érkezett le-
hetőség volt ez.

F. A.: Ha a jövőre gondol Polgár-
mester Úr, az előbbiek közül milyen 
kezdeményezéseket tartanának ér-
demesnek tovább vinni – beépíteni 
a település életébe?

F. S.: Eddig nem volt nálunk 
jellemző, de a különböző ünnep-
körökhöz köthető köztéri installá-
ciók megjelenése színesebbé tették 
hétköznapjainkat. Energetikai kor-
szerűsítést tervezünk közművelő-
dési intézményünkben, az ehhez 
kapcsolódó pályázatok benyújtá-
sán tevékenykedünk, hogy méltó 
körülmények között folyjon az 
ottani munka. Tervben van a már 
második éve tolódó Paprika Fesz-
tiválunk felújítása és a korábban 
több évig sikeresen futó Nemzeti-
ségi Gasztronómiai Nap hagyomá-
nyának újraélesztése is. Ez utóbbi 
a nagybánhegyesi és környékbeli 
szlovák nemzetiséghez köthető.

Farkas Sándor, Nagybánhegyes polgármestere


